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DORPSBLAD ANDEL wordt uitge-
geven onder auspiciën van Onder-
nemersvereniging “De Linden” te 
Andel. Maandelijks verschijnt Aktu-
Ael, alleen de maanden juli en 
augustus verschijnt het dorpsblad 
niet. Aktu-Ael wordt verspreid in 
Andel en wordt toegezonden aan 
belanghebbenden. De redactie is 
niet verantwoordelijk voor de in-
houd. Overnemen van teksten uit 
dit blad is toegestaan. 
 
 
Redactie:  
Kees en Ria van der Linden  
Abraham Kuyperstraat 28  
4281 ME ANDEL  
tel. 06-53945404 / 06-48716933 
 
 
Bankrekening:  
NL17 RABO 03415 19 677 
Ondernemersvereniging  
De Linden, t.n.v. Dorpsblad Andel. 
 

Kopij plaatsing is vrij voor iedereen, 
behoudens degene die enig com-
mercieel belang dient. De redactie 
mag kopij weigeren, zonder opgaaf 
van redenen.  
 
Adverteren is toegestaan voor alle 
ondernemers uit Andel. Elders ge-
vestigde ondernemers kunnen 
eveneens adverteren, zij mogen in 
geen concurrentieverhouding staan 
met Andelse ondernemers.  
Advertenties dienen zoveel moge-
lijk druk klaar aangeleverd te wor-
den.  
 
Teksten dienen getypt, of via email 
aangeleverd te worden.  
c.vanderlinden@hetnet.nl 
 
Tarieven advertenties in Euro’s  
per uitgave 
 
Formaat   10x         5x       1x-4x 
1/1 A4      137,50   145,-    155,- 
 ¾  A4      107,50   115,-    125,-  
 ½  A4      85,-        92,50   102,50 
1/3 A4      69,-        76,60    86,50  
 ¼  A4      57,50      65,-      75,- 
1/8 A4      42,50      50,-      60,-  
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AKTU-AEL 
 

‘Vrienden van Aktu-Ael’ 
11 

Seizoen 2024- 2025 

 
Beste Aktu-Ael lezers, vindt u ook 
dat dit Andelse dorpsblad moet 
blijven, dan kunt u ‘Vriend van Ak-
tu-Ael’ worden. Hieronder vindt u 
de gegevens om het dorpsblad 
financieel te ondersteunen.  
 
Rekeningnummer: 
NL17RABO0341519677 t.n.v. 
Dorpsblad Aktu-Ael. Alle giften zijn 
van harte welkom. 
 
 
INLEVERDATA KOPIJ 
VOOR 2024 
 
Dit zijn de data voor het inleveren 
van de kopij in 2024 / 2025. 
 

6 november 2024 
4 december 2024 

8 januari 2025 
5 februari 2025 

 
Kees en Ria van der Linden 
 
 
ONDERNEMERS  
VERENIGING DE LINDEN 
www.ovandel.nl  
info@ovandel.nl 
 
Brief aan Ael 
 
Terugblik op een Succesvolle 
Feestweek in Andel 
De feestweek in Andel is weer ach-
ter de rug, het was een groot suc-
ces! De saamhorigheid in ons dorp 
was duidelijk zichtbaar, het prachti-
ge weer zorgde voor een extra 
feestelijke sfeer. Onze complimen-
ten voor de Oranjevereniging. We 
kijken nu al uit naar de volgende 
editie! 
 

De Rib in Andel – Help mee met 
de ontwikkeling van een unieke 
plek! 
Heeft u het sponsorboekje ontvan-
gen? Iedereen kan een bijdrage 
leveren, of u nu een particulier bent 
die het dorp een warm hart draagt, 
of een ondernemer die betrokken is 
bij de lokale gemeenschap. Met uw 
financiële steun kunnen we de 
ontwikkeling van De Rib mogelijk 
maken.  
 
Vergadering Ondernemershuis: 
Nieuwe Evenement op de Agen-
da 
Tijdens de vergadering van het 
Ondernemershuis werd besproken 
hoe we als gemeenschap ook de 
komende maanden ondernemer-
schap in Andel en omgeving kun-
nen stimuleren. Eén van de belang-
rijke agendapunten was het ko-
mende evenement het Starters- 
event wat 7 november plaats vindt 
in Werkendam. Interessant voor 
nieuwe ondernemers of onderne-
mers die nog niet zo lang bezig 
zijn. 
 
Onze Algemene Ledenvergade-
ring (ALV) staat gepland voor 30 
oktober. De locatie moet nog wor-
den vastgesteld en zal zo snel mo-
gelijk met de leden worden ge-
communiceerd. 
 
Drogisterij Verbeek viert 50 jaar! 
Dinsdagmiddag 5 november tus-
sen 14.00 en 19.00 wordt dit ge-
vierd met een receptie in de winkel. 
Kom langs, geniet van een hapje 
en een drankje en vier samen met 
Dirk, Bernadette, Teuna en Dirk sr. 
deze mijlpaal. We hopen dat u daar 
te zien bent om te proosten op de 
afgelopen 50 jaar en op de toe-
komst van onze drogisterij. 
 
Sinterklaasintocht in Andel – 16 
november 2024 

Voor de herfstvakantie ontvangen 
alle kinderen een speciale kleur-
plaat, met daarbij een spannende 
letterspeurtocht . De letters kun-
nen worden gevonden op posters 
voor de ramen van diverse onder-
nemers.  
Tijdens de intocht zal Sinterklaas 
de mooiste ingekleurde tekeningen 
met de juiste oplossing belonen 
met een leuke cadeautje! Dus pak 
je kleurpotloden en je speurneus 
en doe mee aan deze gezellige 
Sinterklaasactie 
 
Stampottenbuffet in ‘t Buitenhoff 
– 6 februari 2025 
Voor wie alvast vooruit wil plannen: 
noteer donderdag 6 februari in de 
agenda! Dan organiseren we ons 
jaarlijkse stampottenbuffet in ‘t 
Buitenhoff in Andel. Dit gezellige 
winterevenement is de perfecte 
gelegenheid om samen te komen 
en het nieuwe jaar feestelijk af te 
trappen. Mis het niet! 
 
Namens bestuur OV De Linden  
Wilma Denkler 
 
 
 
OPROEP    OPROEP  
 
IJsclub SPARTA’82. 
Ik wil graag, na 40 jaar, het stokje 
doorgeven aan de jongere genera-
tie. Hoop dat er mensen zijn dit 
willen gaan doen. Ik zou niet willen 
dat de IJsclub verloren gaat. 
 
Actieve dagen zijn de dagen als het 
gevroren heeft en de kinderen en 
volwassenen kunnen genieten van 
het schaatsen. Ik hoop echt dat ik 
positieve reacties krijg. 
 
Wil je meer informatie mag je altijd 
contact opnemen met Diny Bou-
man, Burgemeester Baxlaan 4, 
Andel. Tel. 06-57340007. 
 

http://www.ovandel.nl/
mailto:info@ovandel.nl


NOOT VAN DE REDACTIE 
 
Soms is het lastig om een stukje te 
schrijven met vrolijkheid en wat ook 
weer niet te vrolijk moet zijn, want 
wat is het een zorgelijke toestand 
in de wereld en daar kunnen we 
met zijn allen niet omheen. Je leest 
en hoort de hele dag berichten en 
als je denkt dat het een ver van 
mijn bed show is, hebben we het 
goed mis. Toch wil ik proberen het 
niet te somber te maken, want we 
kunnen niet de hele wereld op onze 
schouders laden, dat is te zwaar.  
 
Voor sommige mensen is de herfst 
al een wat zwaardere periode, 
maar als je om je heen kijkt en al 
die bomen weer zijn bladeren gaan 
verliezen en de kleuren die daar 
mee gepaard gaan, dan komt er 
toch wel weer verwondering bij mij 
op hoe het zo mooi kan worden 
met al die kleuren. We hadden ja-
ren geleden Keniaanse mannen op 
bezoek en die waren verbaasd 
over dat onze bomen de bladeren 
verliezen en dat er zulke mooie 
kleuren ontstaan. In Kenia blijven 
de bladeren aan de bomen, hoe 
wonderlijk kan iets zijn.  
 
Er zij ook weer mooie activiteiten 
die er op de planning staan, dus je 
hoeft niet persé thuis te blijven, 
maar kijk waar je aan mee kunt 
doen en zo kun je proberen er toch 
weer een mooie en inspirerende 
tijd van te maken. 
 
De komende maanden zijn er vast 
weer mensen die wat te vieren 
hebben, want het was “vroeger” 40-
50 jaar geleden dat veel mensen 
trouwden in de herfst en in de krant 
lees je al die jubileums die er wor-
den gevierd. 50-60- zelfs 65 jaar of 
meer, wat een zegen als je dat 
mag meemaken. Heel veel dank-
baarheid bij al die stellen met hun 

gezinnen en dat zal in ons dorp ook 
wel zo zijn, wij horen en weten niet 
alles.  
 
Dat is ook zo met verdrietig nieuws 
wat voorbij komt omdat we dat in 
de streekkrant lezen. Zo moesten 
de kinderen van Henk Elshout, 86 
jaar, afscheid van hem nemen . 
Henk woonde al een aantal jaren in 
de Langenhof in Andel en is voor 
veel mensen de Henk van Elshout 
busonderneming uit Giessen-
Werkendam. Wie is er niet ooit met 
hem mee geweest met een reisje. 
Wij wensen zijn vriendin Rietje 
Schoester en zijn kinderen met hun 
gezinnen heel veel sterkte bij dit 
gemis. 
 
Dan kwam het verdrietige nieuws 
dat op 95 jarige leeftijd Heiltje 
Schouten-Hoeflaken overleed. Wat 
een prachtige leeftijd heeft ze ge-
kregen en zo helder nog en bij de 
tijd. Heiltje heeft lang met man Jan 
op de boerderij in de Schansstraat 
gewoond, maar sinds jaren in de 
Wilhelminastraat, waar ze haar 
tuintje en alles eromheen goed 
bijhield. Haar kinderen bezochten 
haar veel en ook zij zelf ging er op 
uit. Wij wensen Marian, Adrie, Ger-
rit, Wouter Jan met hun gezinnen 

heel veel kracht en sterkte, want 
het gemis zal groot zijn. 
 
Wij wensen jullie een mooie 
herfstmaand en ga er als het kan 
op uit, maak je hoofd leeg zeggen 
we dan, maar dat is ook zo en ge-
niet van de prachtige kleuren en de 
geur van de herfst.  
 
Ria van der Linden-Verhoeven 

Collecte 
Stichting Olopikidong’oe gaat van 
20-26 oktober a.s. weer deur-aan-
deur collecteren. Het geld wordt 
besteed aan geluidsapparatuur / 
muziekinstrumenten.  
Geen contant geld in huis, geen 
probleem, we hebben een QR code 
op de bus geplakt waarmee u een 
gift kunt doen. Wilt u zo een gift 
doen, dan kan dat door het te stor-
ten op banknummer 
NL64RABO0173629679 t.n.v. 
Stichting Olopikidong’oe. 
 
Stichting Olopikidong’oe 
Kees van der Linden 
Wilma van Andel-Groenenberg 



EVENEMENTEN KALENDER 
 
OKTOBER 2024 
12  AFC: Altena Streekfestival, Nieuwendijk. 
17  Sparta ’30: Algemene ledenvergadering. 
19  Sparta ’30: Bezoek jeugd: RKC-FC Twente. 
20  Geref. Kerk: Jeugddienst – Jacques Brunt. 
20-10 t/m 26-10 
      Collecte: Stichting Olopikidong’oe. 
26  Eet u Mee: Thema: Oud Hollandse 
      Jeugdherinneringen. 
30  Herv. Kerk: Vakantie Bijbelclub 2024. 
31-10 en 1-11:   
      Sparta ’30: Voetbal 2-daagse. 
 
NOVEMBER 2024 
  3  Herv. Kerk: Kinderdienst VBC, 17.00 uur. 
  5  Soli Deo Gloria: Open repetitie avond. 
  5  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  9  AFC: Try-out concert, in ’t Rondeel – W’chem. 
  9  Koor Van alles Wâ: Jubileumavond 
      in ‘t Buitenhoff 
12  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00 uur. 
13  De Notenhoff: Minimarkt, 14.00-16.00 uur. 
15  AFC: Open Andel Darttoernooi. 
16  Sparta ’30: Intocht Sinterklaas, 14.00 uur. 
22  Sparta ’30: Pubquiz avond in de kantine. 
23  AFC: Concours, De Schalm in Veldhoven. 
23  Geref. Kerk: Oliebollenactie. 
30  Eet u Mee: Thema: Chinees genieten. 

 
DECEMBER 2024 
  3  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  3  Soli Deo Gloria: Open repetitie avond. 
10  De Notenhoff: Samen aan tafel, 17.00 uur. 
14  Sparta ’30: Jeugd bazaar en boutdraaien. 
14  OV Juliana: Winterwonderland. 
20  Sparta ’30: EA FC (of FIFA)25 toernooi, voetbal  
      op PS5! in de kantine (ovb). 
28  Eet u Mee: Thema: Eindejaar diner. 
 
JANAURI 2025 
  4  AFC: Nieuwjaarsconcert. 
25  Eet u Mee: Thema: Een stevig begin. 
 
FEBRUARI 2025 
15  AFC: Jeugd muziekdag Altena te Nieuwendijk. 
22  Eet u Mee: Thema: De gestampte pot. 
 
MAART 2025 
29  Eet u Mee: Thema: Tijd voor vis. 
 
APRIL 2025 
12  Eet u Mee: Thema: Pré koningsdiner. 
23-4 t/m 26-4 
      OV Juliana: Feestweek Koningsdag. 
 
Zwart = nieuw 
 



NOG EEN KEER 1949 
Van een huishoudschool tot een 
vuilnisophaaldienst. 
 
door Teus van Tilborg 
In mijn vorige bijdrage over het 
boren naar olie in Andel beloofde ik 
nog een keer wat meer te vertellen 
over wat er in 1949 in het dorp zoal 
speelde. Om daarachter te komen 
heb ik het Nieuwsblad voor het 
Land van Heusden en Altena, de 
Langstraat en de Bommelerwaard 
en de notulen van de gemeente-
raad van dat jaar doorgenomen. 
Het viel me direct op dat de raad, 
het hoogste orgaan in de gemeen-
te, niet vaak vergaderde. Slechts 
vier keer. Voor het eerst pas op 11 
april. De zevenkoppige raad, waar-
onder twee wethouders, bestaat 
dan uit L.J. Vogelaar (ARP), J.F. 
van Dulst (CHU), beiden wethou-
der, E.S. van Klei (ARP), J. Verwijs 
Gzn (CHU), G. Naaijen Antzn 
(PvdA) en Chr. Van Rijswijk (CHU). 
In de loop van het jaar, na de 
raadsverkiezing van 22 juni, komt 
G. Crielaard (ARP) in de plek van 
Van Klei in de raad. Van de 1253 
inwoners (per 1 januari) mochten er 
685 een stem uitbrengen. Ruim 88 
procent deed dat. De Anti-
Revolutionaire Partij (ARP) en de 
Christelijk-Historische Unie (CHU) 
zijn veel later opgegaan in het 
CDA. Het viel me ook op dat met 
geen woord gesproken is over de 
olieboringen. Daarbij teken ik wel 
aan dat verslaglegging van de ver-
gaderingen over het algemeen vrij 
beknopt is. De verslagen in het 
Nieuwsblad zijn soms uitvoeriger.  

Storm en oorlogsschade 
Het jaar begint met een storm met 
ook in het dorp schade. Zo waait 
van één van de noodwoningen aan 
de Kammetweg het dak af. Be-
schadigd is ook het schoolhuis op 
de hoek van de Julianastraat en 
Hoofdgraaf. Niet als gevolg van de 
storm, maar door beschietingen 
tijdens de oorlog. Architect J. Luin-
ge uit Almkerk heeft een herstel- en 
herbouwplan gemaakt dat op 27 
januari wordt aanbesteed. Plaatse-
lijke aannemer A.J.A. Smits en Zn. 
is met een bedrag van 14.166 gul-
den de laagste inschrijver. Later in 
het jaar wordt een verbouwing van 
de school aanbesteed. Hierbij komt 
A.M. de Waal als laagste inschrij-
ver uit de bus. Wie nu het Rom-
boutsplein ziet, kan zich niet voor-
stellen dat ooit deze gebouwen, die 
toen belangrijk voor het dorp wa-
ren, hier stonden. Het gebied rond 
de Toren heeft een positieve me-
tamorfose ondergaan, een aan-
winst voor de leefbaarheid van het 
dorp. 
 
Als gevolg van de oorlog stond de 
woningbouw op een laag pitje. 
Maar die komt nu toch aardig op 
gang. De gemeente krijgt een 
bouwvolume voor zes woningen en 
enkele in de oorlog beschadigde 
woningen worden herbouwd. T. 
Hoesen en Jac. de Cloe willen een 
dubbele woning bouwen aan wat 
nu de Wilhelminastraat is (de hui-
dige nummers 28 en 30). De ge-
meenteraad vindt dit prima en ver-
koopt beiden een stuk grond ter 
grootte van 321m2. Beiden moeten 

daarvoor 1123,50 gulden betalen 
wat neerkomt op 3,50 gulden per 
m2. Dat is te duur, vindt G. Naaijen 
en stemt daarom tegen de verkoop. 
Vijf aannemers willen de woningen 
bouwen. H. van Noorloos wil het 
doen voor 19.722 gulden waarmee 
hij de laagste inschrijver is. Het 
kerkbestuur van de Hervormde 
gemeente besluit de pastorie aan 
de Burgemeester van der Schans-
straat, nu bewoond door arbeids-
migranten, in- en uitwendig te res-
taureren. Het probeert daarvoor 
giften te krijgen omdat het zelf niet 
de nodige financiële middelen 
heeft. Die komen er blijkbaar wel, 
want aannemer A.J.A. Smits en 
zoon gaat er in september mee aan 
de slag. Dezelfde aannemer heeft 
dan ook al de muziektent naast het 
toenmalige gemeentehuis (huidige 
locatie van de Koningshof), die 
door de Duitsers bijna helemaal 
was gesloopt, herbouwd. 
 
Burgemeester G.A. Bax woont nog 
niet in Andel. Dat wil hij wel. De 
gemeenteraad heeft voor de te 
bouwen ambtswoning een perceel 
aan de Julianastraat op het oog. 
Maar het perceel is nog niet volle-
dig in eigendom. Dat verandert als 
de raad besluit van Mr. S. Naayen 
151m2 grond aan te kopen voor 
slechts één gulden per meter. De 
gemeente had blijkbaar een goede 
relatie met hem gezien het lage 
bedrag. Naar hem is de Mr. S. 
Naayenstraat aan het Boveneind 
vernoemd. 

 
Nutsvoorzieningen 
Op het gebied van de nutsvoorzie-
ningen verandert het een en ander. 
Het gemeentelijk elektriciteitsbedrijf 
is het vorige jaar opgeheven. De 
provincie verleent er zijn goedkeu-
ring aan. De beide personeelsle-
den, administrateur J.A. van Andel 
en bode M. Versteeg, krijgen van 
de raad eervol ontslag.  



NOG EEN KEER 1949 
(vervolg) 
 
De PTT is bezig met het onder-
gronds brengen van de telefoon-
verbindingen. Door het gehele dorp 
worden kabels gelegd. Manufactu-
rier C. Kraaij laat via een adverten-
tie in het Nieuwsblad weten telefo-
nisch aangesloten te zijn. 
 
Voetbalclub Sparta (nog zonder de 
toevoeging 30) heeft een probleem. 
Haar terrein op de Plaat bij de Wil-
helminasluis is door de KNVB af-
gekeurd. In een brief aan de raad, 
waarin de noodklok wordt geluid, 
vraagt het bestuur om een nieuw 
terrein zo mogelijk in de bebouwde 
kom. Burgemeester en wethouders 
hebben begrip voor de situatie. Ze 
hebben al een locatie op het oog 
waar ook de vereniging achter 
staat. Maar die werd het niet. Pas 
in 1965 wordt een nieuwe accom-
modatie aan de Bronkhorst (voor-
heen Rietdijk) in gebruik genomen. 
Daar waar nu woningen staan. 
 
Vuilnisophaaldienst 
Veel aandacht is er voor het oprich-
ten van een vuilnisophaaldienst. 
Raadslid J. Verwijs wil wel eens 
weten hoe het hiermee staat. Hij 
krijgt in het voorjaar in de vergade-
ring van de burgemeester te horen 
dat ongeveer 30 personen hebben 
aangegeven hieraan mee te willen 
doen. Met het dijkbestuur Oudland 
van Altena wordt onderhandeld 
over een plek waar het vuilnis ge-
stort kan worden. Een paar maan-
den later blijkt er overeenstemming 
te zijn bereikt. Een gebied ter hoog-
te van de Zwaan. Dan moet er ook 
iemand zijn die het vuilnis ophaalt. 
Het gemeentebestuur houdt hier-
voor een openbare inschrijving. 
P.L. van Andel is de laagste in-
schrijver. Het ophalen wordt aan 
hem gegund. 

Uit een ingezonden brief in het 
Nieuwsblad van een niet met name 
genoemde inwoner, blijkt dat sinds 
jaar en dag geklaagd is dat maat-
regelen dringend nodig zijn omdat 
afval her en der langs straten en 
dijk en in sloten wordt achtergela-
ten. Nu het gemeentebestuur de 
koe bij de horens pakt, is, schrijft 
hij, er blijkbaar geen dringende 
behoefte meer aan een vuilnisop-
haaldienst. Hij concludeert dat uit 
het geringe aantal personen dat er 
gebruik van wil gaan maken. Om 
het geld hoeven ze het volgens 
hem niet te laten. Bij voldoende 
deelname zijn de kosten vijftien 
cent per week. Hij hoopt dat het 
gemeentebestuur de politie de mo-
gelijkheid biedt op te treden tegen 
degenen, die vuil in de openbare 
ruimte achterlaten. 
 
Christelijke landbouwhuishoud-
school 

Een feit, ik zou haast zeggen een 
bijzonder en heuglijk feit, mag ze-
ker niet onvermeld blijven. De ope-
ning van een christelijke landbouw- 
huishoudschool aan de Burge-
meester van der Schansstraat. Het 
achterste gedeelte van de Ko-
ningshof is nog een gedeelte van 

de school. De school was een initi-
atief van de Christelijke Boeren- en 
Tuindersbond in Nederland 
(CBTB). In 1946 had die de raad 
op gezegeld papier laten weten 
deze school te willen oprichten en 
in stand te houden. De gemeente-
raad ondersteunde dit initiatief van 
harte. Met de initiatiefnemer was 
de raad het eens dat aan een der-
gelijke school grote behoefte be-
staat in Andel en omgeving. Het 
draagt immers bij de vorming van 
de meisjes die veelal na de lagere 
school geen vervolgonderwijs ge-
noten. Vreugde en vooral ook 
dankbaarheid overheersen bij de 
officiële opening van de school in 
september. P. van den Heuvel, 
voorzitter van de CBTB, verricht de 
opening. Deze vorm van onderwijs 
noemt hij “van het allergrootse be-
lang voor onze toekomstige huis-
vrouwen.” Waardering heeft hij 
voor oud-burgemeester A.D. van 

der 
Schans. 
Hij was 

een 
stuwen-

de 
kracht 
achter 

het rea-
liseren 

van de 
school. 
Mejuf-
frouw 

Biemont 
wordt 

de di-
rectrice. 

De 
school kan volgens haar gezien 
worden als “een voorpost voor 
christelijk nijverheidsonderwijs.” 
Een deel van de school is onder-
gebracht in het verenigingsgebouw, 
de vroegere openbare school. Dat 
betekent dat de ruimte gedeeld  

Links met plat dak de nieuwbouw van de huishoudschool. Rechtsonder 

de muziektent. 



NOG EEN KEER 1949 
(vervolg 2) 
 
moet worden met het verenigings-
leven. Burgemeester Bax zegt te 
hopen dat hierdoor geen proble-
men ontstaan. Ook hij is heel en-
thousiast over de komst van de 
school. 
 
Nog een paar feitjes 
Nog een paar feitjes die ik tegen-
kwam. Er is veel geklaag over 
schade aan de gewassen door 
fazanten. Nu zijn we al blij als er 
onverwacht een fazant opduikt. 
Zelfs een bericht over de vermis-
sing van een jonge hen haalt de 
krant. Govert van Andel looft tien 
gulden uit voor degene, die hem bij 
hem terugbrengt. Vanuit Eindhoven 
en zelfs België, komen veel vissers 
om in de Maas te vissen. Ze komen 
op zaterdag met een bus en vissen 
de hele zondag. 
 
Wat me tenslotte ook trof is hoe 
gedacht werd over leerlingen die 
een school voor buitengewoon la-
ger onderwijs (BLO) bezoeken. In 
1949 bezoeken elf leerlingen uit 
Andel de BLO-school in Gorin-
chem. De gemeenteraad stelt daar 
een financiële tegemoetkoming 
voor vast. Volgens het krantenver-
slag van de vergadering spreekt G. 
Naaijen over een school voor ach-
terlijke kinderen. In de notulen is dit 
niet terug te vinden. Volstaan wordt 
daarin met een zakelijke medede-
ling over BLO-leerlingen zonder 
raadsleden te citeren. 
 
De krant en de raadsnotulen zijn 
geraadpleegd in het Streekarchief 
Langstraat Heusden Altena in 
Heusden. 
 
 
ACTIVITEITEN 
v.v. SPARTA’30 
 
In de vorige Aktu-Ael maakte ik al 
melding van een aantal activiteiten 
die in oktober plaats vinden. Zo 
wordt op zaterdagavond 19 oktober 
met de jeugd een bezoek gebracht 
aan de eredivisiewedstrijd R.K.C.-
FC Twente. De grote bus van 80 
personen zit nagenoeg vol dus dat 
wordt een mooie ervaring voor on-
ze jeugd in een uitverkocht Man-
demakers stadion in Waalwijk. 

In de herfst-
vakantie op 
donderdag 31 
oktober en 
vrijdag 1 no-
vember orga-
niseert de 
jeugdactivitei-
ten commissie 
van 
v.v.Sparta’30 
een voetbal 2-
daagse voor 
de kabouters 
t/m JO13 en 
leerlingen van 
BS de Zaaier. 
Deze dagen 
worden ver-
zorgd door 
Romano voetbalschool die met zijn 
staf de kinderen allerlei leuke en 
leerzame voetbalkennis gaat bij 
brengen. In de ochtend staan 
Athletic Skill Garden oefeningen op 
het programma en Voetbal Garden 
in de middag. Bij de oefeningen in 
de ochtend gaat het om looplad-
ders, stangen, balans oefeningen 
met kussens en borden, touwtje-
springen en horden etc. Uiteraard 
is er ook ontspanning met spelvor-
men, zoals de bekende boter, kaas 
en eieren en 4 op een rij. De voet-
bal garden bestaat uit o.a. een Re-
bounder, Techniekbal. Netje tik en 
Latje tik, snelheidsmeter en het 
spelletje Amerikaantje. Zoals je uit 
bovenstaande kunt lezen is niet 
alles voetbal, maar zijn er ook leu-
ke spelvormen waar spelvreugde 
voorop staat. Dus iedereen van 
harte welkom! I.v.m. de organisatie 

graag uiterlijk voor 20 oktober op-
geven via jeugdactivitei-
ten@sparta30.nl 
 
Graag maak ik ook nog even mel-
ding van de Sinterklaas Verkoop 
Actie i.s.w. met Petit Ami, onze 
chocolade koning uit Andel die bin-
nenkort start. Ik vraag daarbij spe-
ciale aandacht voor het mooie Luxe 
Sinterklaaspakket dat door onze 
ondernemers is te bestellen om 
cadeau te doen aan hun werkne-
mers. Dit pakket zit in een mooie 
gift box. Dus stel onze jeugd niet 
teleur als zij binnenkort met een 
bestellijst bij u aan de deur staan. 
De netto-opbrengst komt geheel 
ten goede aan onze jeugd om o.a. 
bovenstaande activiteiten mee te 
bekostigen. 
 
Hans Groenenberg 
 
 
NIEUWE AED-LOCATIE 
VOOR ANDEL: BELLE-
FLEUR 49 
 
Andel is een AED rijker! Het dorp 
wordt groter en om het netwerk 
dekkend te houden is er een nieu-
we AED geplaatst in de Bellefleur. 
In overleg met de Dorpsraad en 
Bazalt Wonen is er een kast met 
AED geplaatst in de tuin van Fam. 
Van de Wetering, Bellefleur 49. 
Hartelijk dank dat we deze locatie 
mogen gebruiken, mooi centraal in 
de wijk. 
 
Als Stichting Reanimatie Altena 
beheren wij het AED-Netwerk voor  
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NIEUWE AED-LOCATIE 
VOOR ANDEL: BELLE-
FLEUR 49 (vervolg) 
 
de Gemeente Altena. Het netwerk 
bestaat uit 120 AED’s, welke allen 
24/7 bereikbaar zijn. Daarnaast zijn 
ze allemaal aangesloten bij burger-
hulpverleningsplatform HartslagNu. 
Bij dit platform kunnen personen 
die kunnen reanimeren zich aan-
sluiten. Als er een reanimatie in de 
buurt is, worden deze personen 
opgeroepen om te gaan reanime-
ren op het betreffende adres. 
Sommige wordt gevraagd een AED 
op één van de locaties op te halen. 
In Altena wordt er gemiddeld 1x per 
week een beroep gedaan op dit 
netwerk. De burgerhulpverleners 
reanimeren vervolgens om de aan-
rijtijd van een ambulance te over-
bruggen. In een landelijk gebied als 
het onze, met langere aanrijtijden, 
een cruciale overbrugging. Deze 
manier van werken heeft het over-
levingspercentage van een reani-
matie behoorlijk doen stijgen. Kun 
je reanimeren, kijk dan eens op 
HartslagNu om je eventueel aan te 
melden. Als je een reanimatiecur-
sus wil volgen, kijk dan eens op: 
www.reanimatiealtena.nl of neem 
contact op met de lokale EHBO 
vereniging. 
 
Het is altijd goed om te weten waar 
de AED’s in je dorp hangen. Hier-
onder de locaties in Andel waar 
een AED hangt die ook 24/7 te 
pakken is. Maak eens een keer een 
rondje om de locaties goed te be-
kijken! Je kunt maar voorbereid 

zijn, onder druk is het lastiger om te 
zoeken.  
1. Woning Fam. Van de Wetering 
(paal in de tuin), Bellefleur 49 
2. Gereformeerde Kerk (gevel lin-
kerzijde Zijhof), Julianastraat 18 
3. Beeksport (aan de gevel), Bur-
gemeester van der Schansstraat 
20 
4. Fysiotherapie Andel (aan de 
gevel), Abr. Kuyperstraat 35 
5. Partycentrum ’t Buitenhoff 
(rechts van ingang), Buitenlaan 1 
6. VV Sparta’30 (aan hek hoofdin-
gang), Neer-Andelseweg 6b 
7. Woning Fam. Goemaat (tegen 
gevel), Duizendmorgen 4 
Voor vragen neem gerust contact 
op: reanimatiealtena@gmail.com 
 
Arie de Fijter  
Stichting Reanimatie Altena 
 

Kruisbestuiving is een uitdrukking 
vanuit de faunawereld, maar kan 
ook in het zakenleven gebruikt 
worden. Het stuifmeel moet van 
een andere plant overgebracht 
worden naar een andere bloem van 
dezelfde soort. Stokt dat overbren-
gen dan is alle moeite voor niets 
geweest. Tegen zo’n situatie lopen 
besturen van dorpsraden teveel 
aan en stokt de voortzetting en 
daarmee de terugkoppeling. Over-
leg is dan cruciaal. Zo kwamen alle 
voorzitters van de dorpsraden bij 
elkaar op 30 september in ’t Ave-
nue in Nieuwendijk o.l.v. de nieuwe 
secretaris van de gemeente Altena. 
In de uitgave van november komen 
we hierop terug, want het verslag is 
nog niet voorhanden. 
 
SPV (Strategisch Plan Verkeers-
veiligheid) 
Dit plan is in een Maatregelpakket 
verwerkt en is er een risicoanalyse 
opgesteld met locaties met risico 
op verkeersongevallen. Op basis 
van prioriteit zet de gemeente de 

komende jaren in op het verbeteren 
van de verkeersveiligheid op deze 
locaties. De gemeenteraad heeft in 
juni 2021 de mobiliteitsvisie vast-
gesteld. In deze mobiliteitsvisie 
wordt de ambitie uitgesproken ver-
keersongevallen zo veel mogelijk te 
voorkomen. Dit rapport is opge-
maakt tot 2030. Allereerst is er een 
Top-10 vastgesteld met een hoge 
en middelhoge prioriteit. Het reali-
seren van verbetermaatregelen 
wordt in het najaar van 2024 ge-
start. Andel staat onder een Laag-
middel risico genoteerd met het 
oog op de Neer Andelseweg met 
onoverzichtelijke kruispunten. Met 
name de oversteek richting de 
sportvelden is onoverzichtelijk en 
reeds bekend bij de gemeente. In 
het verleden vond er een UMS-
ongeval plaats, wat wil zeggen een 
ongeval met lichte verwondingen. 
 
Gevolgen aanleg fietspad langs 
Middenweg 
We mogen in onze handen klappen 
dat het fietspad er gaat komen. De 
weg tot die beslissing is niet over 1 
nacht ijs gegaan, maar dat is te 
verwachten als iemands eigen-
dommen voor het aanleggen, in het 
geding komen. Maar voor de ge-
volgen na het aanleggen maakt de 
Dorpsraad zich ernstig zorgen, 
omdat er onvoldoende rekening is 
gehouden met de ongetwijfelde 
toename van het fietsverkeer. Met 
name vinden we niets terug over 
de ontsluiting die moet leiden naar 
de oversteek van de Neer An-
delseweg richting de Parallelweg 
naar Giessen. Als we de huidige 
situatie onder de loep nemen komt 
de fietser voor haaientanden te 
staan. Wanneer is het veilig als het 
autoverkeer vanuit Giessen richting 
de rotonde afslaat en plotseling 
voor de oversteek komt te staan? 
Wanneer is het veilig als het auto-
verkeer vanuit Andel met 60 km per 
uur voor de oversteek komt te 
staan en er geen verkeer van 
rechts nadert? Wanneer is het vei-
lig als een automobilist vanaf de 
rotonde niet eerder gewaarschuwd 
wordt dat er een fietsoversteek-
plaats benaderd wordt? Dan den-
ken we als bestuur weer terug aan 
de periode van wethouder Bergs-
ma, waarbij we een rotonde aan-
gekaart hebben. Terecht werd die 
niet door de provincie toegewezen  
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DORPSRAAD ANDEL 
(vervolg) 
 
omdat er te weinig verkeersbewe-
gingen waren. Maar tijden verande-
ren en dat zien we nu weer terug. 
Het zijn natuurlijk niet alleen fiet-
sers die in aantal toenemen, maar 
ook het vrachtverkeer en overig 
verkeer wordt steeds intensiever. 
We moeten meedenken over dat er 
meer gebouwd is en gaat worden. 
We denken ook aan ons initiatief 
van een rotonde op de N322 aan 
het einde van de Maasdijk. Toen 
kwam men in actie toen er eerst 
een ongeluk moest plaatsvinden 
van een overstekende fietser met 
dodelijke afloop. Nu zien we weer 
die wanhopige overstekende fiet-
sers op de Neer Andelseweg met 
toenemende jeugdigen die hun 
route moeten vervolgen naar 
school. De wat oudere overstekers 
stappen meestal aan de overkant 
weer op fiets en dat is ook niet 
zonder risico. Wij hopen dat u be-
grijpt waar we als bestuur en velen 
met ons naar toe willen. De tijd is 
rijp voor een rotonde! De politiek 
zou zich daar voor in moeten zet-
ten. De tijd is rijp om dit plan tijdens 
de aanleg van het vrij liggend fiets-
pad op te pakken en in kaart te 
brengen. Niet beginnen als het 
fietspad er al ligt, dan zijn we al 
weer jaren verder. De gemeente 
heeft mobiliteit hoog in het vaandel 
staan met het oog dorpen met el-
kaar te verbinden, ook met veilige 
fietsroutes. De oversteek bewijst 
telkens dat die onveilig is en laten 
we niet wachten op het eerder af-
schuwelijke geval op de N322. 

Lid worden 
U kunt lid worden voor € 5,- per 
jaar als gezin. Het voordeel is dat u 
tussendoor per mail bijgepraat 
wordt als er urgent nieuws is of dat 
uw mening gevraagd wordt. Geef u 
dan op bij het secretariaat 
c.vanderlinden@hetnet.nl. 
 
Namens het bestuur, 
Frans Sterrenburg 
 

Goed nieuws: de omgevingsver-
gunning voor de bouw van Hospice 
Altena is verleend! Een tegenvaller 
was dat er vier bezwaren tegen 
deze omgevingsvergunning zijn 
ingediend. Dat zijn de twee echtpa-
ren uit Sleeuwijk die ook bezwaar 
hebben ingediend tegen de be-
stemmingsplanwijziging.  
Maar we laten de moed niet zakken 
en gaan met vereende krachten 
verder om dit prachtige initiatief te 
verwezenlijken. 
 
Zet je in voor Hospice Altena  
Voor het realiseren en runnen van 
een hospice zijn veel lieve en vak-
bekwame mensen nodig. Regelma-
tig zijn we op zoek naar onder an-
dere bestuursleden en vrijwilligers.  
Vrijwilligers zijn onmisbaar en 
worden door ons zeer gewaar-
deerd.  
Wij zien je bij Hospice Altena als 
vrijwilliger, niet als een onbetaalde 
aanvulling op de professionele 
zorg. Het is juist andersom. Je on-
dersteunt bewoners in de laatste 
fase van hun leven in een hospice 
dat voelt als een bijna thuis-huis. 
Vrijwilligers maken het mogelijk dat 
bewoners zo veel mogelijk hun 
eigen leven kunnen leiden. De pro-
fessionele zorg is daarop aanvul-
lend.  
 
Begin 2025 begint onze Coördina-
tor Vrijwilligers met het vormen van 
een groep vrijwilligers. Heb je inte-
resse? Geef je dan op. Laat je ons 

weten bij welke taken je zou willen 
helpen? Je kunt contact met mij 
opnemen en dan zorg ik dat je met 
de juiste persoon in contact komt. 
Je kunt je ook aanmelden via onze 
website. Daar staat een aanmel-
dingsformulier. De scholing voor 
mantelzorg vrijwilligers start naar 
verwachting medio 2025. In een 
eerdere Aktu-Ael schreef ik dat op 
het moment dat de eerste paal de 
grond in gaat, er allerlei activiteiten 
worden gestart in de Gemeente 
Altena. Daarvoor is een activitei-
tencommissie in het leven geroe-
pen die alles gaat coördineren. 
Deze activiteiten zullen ongeveer 9 
maanden duren. Ook zullen de 
ambassadeurs in hun eigen dorpen 
proberen activiteiten op poten te 
zetten om op die manier geld in te 
zamelen. Ik zal begin volgend jaar 
contact zoeken met scholen en 
verenigingen om te kijken wat mo-
gelijk is. Heeft u vragen? U kunt me 
bellen of mailen. 
 
Teunie Metz 
Hospice ambassadeur Andel  
Tel.: 06-83897600 
andel.vriendenvan@hospice-

altena.nl 

 
 
VAKANTIE BIJBEL CLUB 
 
Op woensdag 30 oktober wordt er 
weer de VBC georganiseerd. Het 
thema is: Wegwijs!  De kinderen 
van groep 1 t/m 4 zullen die och-
tend aan het werk gaan met leuke 
spellen en knutsels. Natuurlijk zin-
gen we ook liedjes! De ochtend 
start om 9.00 uur (inschrijven vanaf 
8.45 uur) en eindigt om 12.30 uur. 
De kinderen van groep 5 t/m 8 zijn 
in de middag welkom vanaf 13.45 
uur (moment van inschrijven en 
start om 14.00 uur). We hebben 
weer een actief programma en we 
gaan onze eigen wegwijzer ont-
werpen! De VBC eindigt voor hen 
om 18.00 uur (inclusief iets lekkers 
te eten!) Jij komt toch ook? Geef je 
op via 
jeugdwerk@hervormdandel.nl en 
vermeld daarbij ook in welke klas je 
zit. 
De kosten zijn € 3,- voor de onder-
bouw en € 4,- voor de bovenbouw 
i.v.m. het eten. Graag dit op de dag 
zelf (zoveel mogelijk gepast) mee-
nemen. 
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VAKANTIE BIJBEL CLUB 
(vervolg) 
 
We zijn ook nog hard op zoek naar 
vrijwilligers om ons te helpen in de 
ochtend en/of in de middag. Aan-
melden om te helpen? Bel Charis-
sa Kant 06-23594127 of Marloeske 
de Ruiter 06-24150726. Houd de 
Voetius, de website van de kerk en 
Facebook in de gaten voor meer 
informatie! 
 
Marloeske de Ruiter 
 

Kinderfysiotherapie bij schrijf-
problemen – oefening baart 
kunst!  
Schrijven is en blijft een belangrijke 
vaardigheid om te leren voor kin-
deren. Het stimuleert en onder-
steunt de leesvaardigheid, de ont-
wikkeling van de fijne motoriek en 
oog-hand coördinatie. Maar het is 
ook een complexe vaardigheid om 
te leren waarbij veel factoren een 
rol spelen. Natuurlijk taal- en lees-
vaardigheden, het kind moet veel 
nieuwe letters en woorden kunnen 
onthouden en reproduceren. Het 
kind moet een stabiele zithouding 
kunnen aannemen en de pen goed 
kunnen vasthouden, niet te slap of 
te krampachtig. De schrijfbeweging 
moet vloeiend zijn, de grootte van 
de letters moet constant zijn, niet te 
groot of te klein. De vorm van alle 
26 letters is verschillend maar toch 
lijken een ‘b’ en ‘d’ veel op elkaar, 
verwarring kan snel ontstaan.  
 
In groep 3 leren kinderen in een 
relatief korte periode schrijven, 
waarbij al deze factoren gecombi-
neerd moeten worden. Bij de 

meeste kinderen gaat dit zonder 
veel problemen maar bij ongeveer 
20% van de schoolkinderen is er 
extra hulp nodig. Als er problemen 
zijn in de motorische uitvoering van 
de schrijfbeweging wordt er ook 
wel gesproken van ‘dysgrafie’. 
Hierbij kan de kinderfysiotherapeut 
helpen.  
Als leerkracht of ouder kunnen bij-
voorbeeld de volgende problemen 
opvallen: mijn kind schrijft slordig, 
krampachtig en gespannen, het 
tempo van schrijven is erg laag, 
mijn kind houdt de pen op een 
vreemde manier vast, krijgt schrijf-
kramp of heeft moeite met andere 
fijn motorische vaardigheden als 
knippen, vouwen en kralen rijgen. 
 
Als er een schrijfprobleem is on-
derzoekt de kinderfysiotherapeut 
waar de problemen liggen. Of er 
een probleem is in de motorische 
schrijfvaardigheid en fijne motoriek. 
Hierbij kan de kinderfysiotherapeut 
helpen. Door oefening met het kind 
maar ook door advisering aan leer-
krachten. Deze begeleiding kan 
ook goed op de basisschool plaats 
vinden. Tijdens de kinderfysiothe-
rapeutische begeleiding gaan we 
aan de slag met een ontspannen 
en stabiele zithouding, afwisseling 
van bewegingen in pols en vingers, 
een ontspannen pengreep en keu-
ze van de juiste pen of potlood 
hierbij. We oefenen de vloeiend-
heid van schrijfbewegingen en het 
automatiseren van de letters met 
gevarieerde oefeningen. De schrijf-
oefeningen worden ondersteund 
door oefeningen en spelletjes voor 
de oog-hand coördinatie en fijne 
motoriek.  
 
Kinderen hebben veel oefening en 
herhaling nodig om de moeilijke 
vaardigheid schrijven aan te leren. 
Thuis oefenen om het schrijven te 
automatiseren en fijn motorische 

spelletjes stimuleren helpt. Oefe-
ning baart kunst! 
U kunt met verschillende proble-
men bij de kinderfysiotherapeut 
terecht voor behandeling en ad-
vies. Voor meer informatie neem 
gerust contact op met de kinderfy-
siotherapeuten van Fysiotherapie 
Andel. Meer informatie? 
www.fysiotherapieandel.nl. Heeft 
u vragen? Mail of bel ons of loop 
eens binnen.  
 
Kinderfysiotherapie wordt vergoed 
vanuit de basisverzekering: Alle 
kinderen van 0-18 jaar hebben 
jaarlijks recht op 18 behandelingen. 

 
STICHTING DE RIB  
Wat ontzettend leuk dat het steeds 
meer leeft in het dorp; de grootse 
plannen voor De Rib. Social media 
wordt gevolgd, het nieuws in de 
krant wordt gelezen en last but not 
least, onze website wordt steeds 
meer gevonden. Erg leuk om te 
bezoeken, want het laatste nieuws 
wordt daar altijd vermeld.  
 
Uw/ jouw hulp is nodig! 
Grafisch ontwerpbureau VanVa-
nessa heeft een prachtig sponsor-
boekje gemaakt waarin onze plan-
nen beschreven worden en waarin 
staat welke sponsormogelijkheden 
er zijn. Als het goed is zijn de boek-
jes al rondgebracht op het moment 
dat deze Aktu-Ael wordt gelezen.  
 
Wij hopen dat u mogelijkheden ziet 
om ons financieel te steunen. Alle 
bijdrages zijn van harte welkom. 
Alleen zo kunnen we er met elkaar 
een prachtige ontmoetingsplek van 
maken. Heeft u interesse om De 
Rib financieel te ondersteunen; 
spreek ons zeker even aan, bel of 
app, we maken graag tijd voor een 
gesprek over de diverse mogelijk-
heden.  
 
Heeft u geen sponsorboekje ont-
vangen? Op onze website 
www.de-rib.nl vindt u de digitale  
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STICHTING DE RIB  
 
versie van het sponsorboekje. Wilt 
u liever het echte boekje, dan zijn 
deze zeker nog te verkrijgen bij 
Drogisterij Dirk Verbeek, SPAR 
Andel en bij Verhoeven Kleurt te 
Giessen.  
 
Helpt u ons mee om er een fantas-
tische ontmoetingsplek van te ma-
ken?  
 
Hartelijke groeten, Stichting De Rib 
Machiel Crielaard, Ruben Haze-
laar, Jaap Verhoeven, Erik Wester-
laken en Sandra Sterrenburg 
 
 
INTOCHT SINTERKLAAS 
 
De landelijke intocht is op zaterdag 
16 november en de Sinterklaas 
heeft ons gegarandeerd dat hij on-
danks zijn druk programma met de 
stoomboot om 14.00 uur aanmeert 
bij de steiger nabij het strandje van 
Andel. Hier wordt hij welkom gehe-
ten door B en W van de gemeente 
Altena. De muziekvereniging zal 
voor leuke Sinterklaasliedjes zor-

gen, waarbij groot en klein kan 
meezingen. Daarna neemt de Sint 
en zijn gevolg plaats in een huifkar 
met trekker voor een korte rondrit 
door Andel. Achter de huifkar is 
een platte kar geregeld waarop de 
muziekvereniging kan plaats ne-
men en daarachter kunnen alle 
kinderen en ouders de stoet vol-
gen. Dit alles wordt begeleid door 
verkeerregelaars om alles zo veilig 
mogelijk te laten verlopen. In de 

kantine van v.v.Sparta’30 wacht de 
Sint en de Pieten een hartelijk wel-
kom. De Sint zal hier de prijzen 
uitreiken van de kleur en speur-
tocht platen. (Zie hieronder) Voor 
de kinderen zal er limonade zijn en 
nog enkele verrassingen. Nadat de 
Sint is vertrokken zal er nog een 

pietendisco zijn voor de jeugd in de 
kantine. 
 
Kleur en speurtocht 
Naast de traditionele kleurwedstrijd 
is er dit jaar ook een speurtocht in 
samenwerking met O.V. De Linden. 
Onder de kleurplaat staat een balk 
met hokjes. In elk hokje staat een 
nummer waar een letter in ge-
plaatst moet worden. Deze speur 
letters kun je in willekeurige volgor-
de vinden in de etalages bij onze 
ondernemers in Andel. Dus alle 
kinderen kunnen binnenkort niet 
alleen de kleurplaat kleuren, maar 
ook het juiste woord proberen te 
vinden bij onze ondernemers. De 
aller kleinste kinderen kunnen dit 
doen aan de hand van hun ouders 
of opa en oma. Dus maak een 
mooi rondje door Andel langs onze 
ondernemers en puzzel het woord 
bij elkaar. Voor elke leeftijdscatego-
rie zijn er mooie prijzen te winnen 
die uitgereikt worden door Sinter-
klaas in de kantine van 
v.v.Sparta’30. De kleur/speurplaten 
zijn vanaf 24 oktober verkrijgbaar 
bij de Drogisterij winkel van Dirk 
Verbeek en bij de Spar in Andel.  



INTOCHT SINTERKLAAS 
(vervolg) 
 
Daar kunnen de platen ook weer 
ingeleverd worden in de geplaatste 
schoorsteen. De sluitingstermijn 
van inzending is donderdag 14 
november. 
 
Hans Groenenberg 
 

 
 
 
 

Oranjevereniging Juliana Andel 
 
Nagenieten 
Na de grote feestweek is het fijne 
nagenieten begonnen. Misschien 
herken jij als lezer dit gevoel ook. 
Mensen, wat hebben we met het 
hele dorp iets moois neergezet. Al 
die verlichte straten en tuinen. Ge-
zelligheid in de kleine tentjes in de 
straat en/of in de grote feesttent en 
daaromheen. Wij als bestuur zijn 
zo blij met alle complimenten en 
mooie woorden. Niet dat we het 
daarvoor doen, maar dat geeft wel 
aan dat we ons doel hebben be-
reikt: mensen in gezelligheid bij 
elkaar brengen en het dorp Andel 
nét dat stukje meer bieden wat in 
andere plaatsen wordt gemist. 
 
Top Secret. 
In ons programma boekje heb je 
kunnen lezen dat we tijdens de 
afsluitavond enkele ‘geheimen’ 
wilden delen. Helaas gooide nade-
rend slecht weer roet in het eten en 
moest de afsluitavond vroegtijdig 
worden beëindigd en hebben wij de 
‘geheimen’ niet of nauwelijks met je 
kunnen delen.  
 
Voor 2020 hadden wij grootse 
plannen en jaren van voorbereiding 
moesten leiden tot een feestjaar 
zoals Andel (en omgeving) nog 
nooit hadden gezien. In 2019 is 
zelfs een kalender rondgebracht, 
zodat iedereen op de hoogte was 
van onze activiteiten komend  jaar 
en niets hoefden te missen. De 
opzet was om elke maand een 
evenement te organiseren met als 
hoogtepunt de grote feestweek in 
september. In totaal meer dan 28 
evenementen. 
Jaren van voorbereiding en vele, 
vele vergaderingen later was het 

dan eindelijk 
zover en op 1 
januari 2020 
brak ons jubi-
leumjaar aan. 
Ons eerste 
evenement 
startte klokslag 
12 uur ’s 
nachts met 
een nieuw-
jaarsfeest op 
ons prachtige 
Rombout-
splein. Omdat 
we dat jaar 
100 jaar be-
stonden en jij Oranjevereniging 
Juliana ondertussen wel kent, was 
vooraf geen enkel idee gek genoeg 
en al snel kwamen we bij de ultie-
me uitdaging voor een Oranjevere-
niging en dat was een bezoek van 
het koningspaar aan Andel! 
 
Een goed bewaard geheim tot nu 
toe is dat in 2020 zelfs Willem 
Alexander en Maxima in Andel zijn 
uitgenodigd om getuige te zijn van 
ons feestje. 
In 2019 heeft Oranjevereniging 
Juliana, in samenwerking met ge-
meente en provincie, een officieel 
verzoek aan het koningshuis ge-
daan om een bezoek te brengen 
aan Andel en hebben we een uit-
nodiging gestuurd naar het ko-
ningshuis, voorzien van een eer-
der, professioneel opgenomen, 
promo video van ons eigen Ael. (de 
video zullen we op een later tijdstip 
met je delen). 
Het bezoek zou later in 2020 moe-
ten plaatsvinden. Iets waar wij ons 
uiteraard enorm op konden ver-
heugen en we konden dan ook niet 
wachten om het nieuws van een 
aanstaand koninklijk bezoek zo 
snel mogelijk met de rest van Andel 

te delen. 
Iedereen weet dat de wereld in de 
ban kwam van de corona pande-
mie en het openbare leven na 
maart 2020 nagenoeg tot stilstand 
kwam en dus óók het koningspaar 
helaas verder niet op onze uitnodi-
ging in kon gaan. 
 
Een spannende tijd brak aan en 
aangezien het er niet naar uitzag 
dat de pandemie en de bijbehoren-
de beperkingen snel voorbij zouden 
gaan moesten wij, skype-end met 
elkaar, op 22 maart 2020 het moei-
lijke besluit nemen om de activitei-
ten voor de rest van het jaar (!!!) in 
zijn geheel af te lassen. En wat een 
jaar vol mooie evenementen moest 
worden, was na twee maanden al 
voorbij. Ons Jubileumjaar zoals wij 
het als bestuur jaren hadden voor-
bereid kon helaas niet doorgaan. 
Maar Oranjevereniging Juliana zou 
de Oranjevereniging niet zijn als we 
ons dit feestje lieten afpakken en 
op allerlei manieren zijn er in dat 
jaar tal van alternatieve activiteiten 
georganiseerd, zoals bijvoorbeeld 
een online koningsdag, familie quiz 
met een heuse studio in de Dui-
zendmorgen. 



ORANJEVERENIGING 
JULIANA (vervolg) 
 
Om iedereen een hart onder de 
riem te steken zijn er dat jaar huis 
aan huis ook nog tasjes met daarin 
een oranje bloem én een ansicht 
kaart met wens bezorgd. 
Achteraf gezien was het in allerlei 
opzichten een bijzonder (en vaak 
moeilijk jaar), maar Oranjevereni-
ging Juliana heeft geprobeerd het 
jubileum jaar dus niet helemaal 
ongemerkt voorbij te laten gaan en 
heeft het jaar afgesloten met een 
heuse ‘Juliana’s kerstboom’ waar 
iedereen zijn of haar wens voor het 
komende jaar in kon hangen. 
Mooi zal je denken, maar wat moe-
ten we er mee? Nou, het tweede 
‘geheim’ wat we graag met jullie 
willen delen ligt wat gevoeliger en 
heeft te maken met bovenstaande. 
 
Als voorbereiding op ons jubileum-
jaar zijn we in het archief gedoken 
om te achterhalen wat er nog be-
kend was over de oprichting in 
1920. In welke maand en door wie 
is Oranjevereniging Juliana nou 
eigenlijk precies opgericht. Het 
enige ‘officiële’ papier wat we in 
ons bezit hadden is er namelijk één 
uit 1980 wat destijds door het 
toenmalig bestuur is opgemaakt, 
maar wat verder ook niet veel dui-
delijkheid brengt. 
 
En dát viel uiteindelijk nog niet 
mee. Uren van zoeken in de online 

archieven leverden niets op en ook 
in de lokale archieven bij de notaris 
was niets te vinden over de oprich-
tingsdatum. Om duidelijkheid te 
krijgen is op ons verzoek zelfs nog 
een archivaris een dag aan het 
speuren geweest in het landelijke 
notariële archief in Den Haag, maar 
helaas… niets te vinden. 
 
Hmm, dat is vreemd, want van de 
meeste Andelse verenigingen zoals 
het AFC en diverse andere vereni-
gingen die ooit in Andel hebben 
bestaan is dit nog wél te vinden. 
Dus waarom was er van Oranje-
vereniging Juliana dan niets te vin-
den? Uiteindelijk zijn we gaan zoe-
ken in de online krantenarchieven 
en hebben we elke online krant 
vanaf 1900 doorgenomen om te 

kijken wat er allemaal gebeurde in 
Andel tot we eindelijk (!) het vol-
gende bericht tegenkomen. 
 
Zoals jullie zien is een groot ge-
deelte van wat destijds van toepas-
sing was nu nog steeds van toe-
passing. Mensen in Andel zijn 
Oranjegezind en willen zo spoedig 
mogelijk een feest vieren. Er zat 
destijds zelfs al een Millenaar in het 
bestuur.Nou probleem opgelost 
zullen jullie denken,. maar niets is 
minder waar. Het krantenbericht 
wat jullie zojuist hebben gezien 
over de oprichting van ‘onze’ Oran-
jevereniging stond namelijk niet in 
1920 in de krant maar in 1927. 
 
Het komt er dus in het kort op neer 
dat we in 2020 een jubileumjaar  



ORANJEVERENIGING 
JULIANA (vervolg 2) 
 
hebben georganiseerd wat uitein-
delijk niet is doorgegaan en wat 
dus achteraf eigenlijk geen jubile-
umjaar was. Kortom, we bestaan in 
2027 pas 100 jaar, lekker belangrijk 
zult u misschien denken, maar we 
vonden het toch belangrijk om dit 
met jullie te delen voor de juiste 
‘geschiedschrijving’. 
Het goede nieuws. Andel heeft dus 
nog een feestje tegoed en we zul-
len dit jubileum in 2027 uiteraard 
niet ongemerkt voorbij laten gaan, 
maar denken wél dat hét ‘momen-
tum’ voorbij is en zullen de eerder 
geplande activiteiten van 2020 niet 
verplaatsen naar 2027. Maar zoals 
jullie gewend zijn van Oranjevere-
niging Juliana gaan we wel door 
met het organiseren van leuke en 
bijzondere activiteiten voor jong en 
oud waar afgelopen feestweek 
weer een uitstekend voorbeeld van 
was! 
 
Vooruitblik  
Natuurlijk zijn we als bestuur weer 
bij elkaar gekomen om na te den-
ken over komende activiteiten. 

Daarom mag je de volgende data 
in je agenda schrijven: 
Zaterdag 14 december 2024: WIN-
TERWONDERLAND 
23 april t/m 26 april 2025: FEEST-
WEEK KONINGSDAG 
  
Normaal gesproken zetten we een 
verlichte kerstboom op de kruising. 
Verrassing: die komt er dit jaar ook 
😊. Houdt onze socials en website 
www.ovjuliana.nl in de gaten voor 
aanvullende informatie. 
 
Lid worden van Oranjevereni-
ging Juliana 
Tijdens de feestweek is onze ver-
eniging weer gegroeid met een 
aantal nieuwe leden. Dit waarderen 
we zeer. Wil jij nou ook dat Andel 
een actieve Oranjevereniging blijft 
houden, stuur dan een mailtje naar 
info@ovjuliana.nl, of maak ge-
bruik van het inschrijfformulier op 
onze website www.ovjuliana.nl.  
 
Bestuur Oranjevereniging Juliana 
Andel 
 

UITERSTE 
INLEVERDATUM KOPIJ : 
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ANDELS FANFARE 
CORPS 
 
Terugblik 
Studieweekend  
Wij kijken terug op een gezellig en 
muzikaal studieweekend.  
 
Vooruitblik 
Speculaaspoppenactie 
Deze maand kunt u onze specu-
laaspoppen bestellen waarmee u 
onze vereniging steunt. Kijk hier-
voor op onze site, of stuur een mail 
aan koekenbakkers-
vanafc@gmail.com 
 
Altena Streekfestival 
Op 12 oktober zal zowel Amido als 
het groot orkest van AFC deelne-
men aan het Altena Streekfestival. 
De gehele dag kunt u in het Dorps-
huis Tavenu/Sporthal de Iris te 
Nieuwendijk luisteren naar verschil-
lende orkesten. Amido speelt om 
10:45. Het optreden van AFC zal 
van 15:50-16:30 plaatsvinden.  
 
Try-out concert BBM Concours 
Veldhoven  
Op 23 november neemt AFC deel 
aan het BBM Concours in Veldho-
ven. Ter voorbereiding op dit con-
cours geeft AFC een try-out con-
cert op 9 november in het Rondeel 
in Woudrichem. Dit concert zal on-
der leiding staan van Toon Rutten.  
 
Open Andel Darttoernooi: Schrijf 
je nu in! 
Ben jij een fanatieke darter en wil je 
je kunsten vertonen? Mis dan niet 
het Open Andel Darttoernooi dat 
plaatsvindt op 15 november! Dit 
toernooi vindt plaats op een nieuwe 
locatie: Burg. van Schansstraat 26, 
4281 LJ Andel. 
 
Inschrijven: De inschrijfkosten be-
dragen slechts € 7,50 bij voorin-
schrijving. Wil je je op de avond 
zelf inschrijven? Houd er dan reke-
ning mee dat de kosten € 10,- be-
dragen. De deuren openen om 
19.30 uur. 
 
Aanmelden: Meld je aan en maak 
je klaar voor een avond vol sportie-
ve strijd en gezelligheid. Inschrijven 
kan eenvoudig via Fun Darts op 
telefoonnummer 06-22481437 of 
per e-mail via openan-
del@gmail.com. 

http://www.ovjuliana.nl/
mailto:info@ovjuliana.nl
http://www.ovjuliana.nl/
mailto:koekenbakkersvanafc@gmail.com
mailto:koekenbakkersvanafc@gmail.com
mailto:openandel@gmail.com
mailto:openandel@gmail.com


ANDELS FANFARE 
CORPS 
 
Wij kijken ernaar uit je te verwel-
komen op het Open Andel Dart-
toernooi! 

Om te zorgen dat u helemaal up-to-
date blijft, kunt u ons volgen op 
Facebook 
(www.facebook.com/AndelsFanf
areCorps) en Instragram 
(@andelsfanfarecorps_ ) of een 
bezoek brengen aan onze website 
www.andelsfanfarecorps.nl. 
 
Marit van der Ham  
 
 
KINDERDIENST VBC 
 
Zondagmiddag (3 november) is er 
de VakantieBijbelClub-kinderdienst 
in de Hervormde Kerk. Het thema 
is: Wegwijs. Tijdens deze dienst 
horen we over God, dat Hij enorm 
goed en liefdevol voor ons is. Hij 
wijst ons de juiste weg die wij mo-
gen gaan. En … we horen dat 
wegwijzers daarbij heel belangrijk 
zijn. De dienst begint om 17.00 uur 
en iedereen is van harte welkom! 
 
Marloeske de Ruiter 
 
 
HERDENKEN 
EN HERINNEREN 
De dagen worden korter en de 
nacht werpt zijn schaduw vooruit. 
Juist in die donkere dagen is het 
fijn om elkaar wat licht en warmte 

te brengen. Na 
de positieve erva-
ringen van voor-
gaande jaren 
willen we ook dit 
jaar als dorpsbe-
woners bijeen-
komen.  
 
Op woensdag-
avond 20 no-
vember wordt er 
om 19:30u bij de 
Romboutstoren 
een moment ge-
organiseerd om 
onze dierbare 
overledenen te 
herdenken. Er 
klinkt muziek, de 
klok luidt, we 
geven woorden 
aan het gemis, 
zijn stil, ontsteken 
licht en geven 
ruimte om te her-
inneren. Ook is er 
ruimte voor ont-
moeting en een 
kopje koffie/thee.  
 
Deze avond 
wordt georgani-
seerd door de 
drie kerken in 
Andel, de dorpsraad en Kamsteeg 
Uitvaartzorg. U bent van harte wel-
kom om te komen, met uw eigen 
ervaring van rouw of gemis, of dit 
nu recent is of lang(er) geleden. 

 
 

 

 
Geeft een feest op 9 november 
2024 in ’t Buitenhoff omdat we 
20 jaar bestaan. 
De zaal is open om 19.30 uur en 
de toegang is gratis, maar drinken 
is voor jezelf, dus de portemonnee 
moet wel mee. We hebben ook nog 
wat prijzen te verdelen en daarvoor 
kun je lootjes kopen bij de ingang. 
Dames koor “WOEST GENOE-
GEN” uit Hank is het gastkoor en 
samen zullen we ook nog nummers 
zingen, dat wordt vast een mooi 
feestje.  
Na afloop van de optredens gaan 
de stoelen aan de kant en zal DJ 
Edwin met ons de avond verder 
verzorgen en reken maar dat hij de 
boel op stelten zet. Mooie muziek 
en beentjes van de vloer. 
 
Het bestuur 

http://www.facebook.com/AndelsFanfareCorps/
http://www.facebook.com/AndelsFanfareCorps/
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